
Pekarová rok v čele Sněmovny. Co vše už
dokázala? Podívejte se
- CZ24 News | 12. listopadu 2022

ČESKO: Šéfka TOP 09 Markéta Pekarová Adamová oslavila roční výročí od svého zvolení do
čela Poslanecké sněmovny a na svém facebookovém profilu se při té příležitosti rozepsala,
co všechno se podle ní dolní komoře za dobu jejího šéfování podařilo. Sněmovna podle ní
šetří, méně svítí a topí, chrání i pomáhá – například prý tím, že svou břevnovskou vilu
propůjčila ruské organizaci. „Vracíme Česko na mapu Evropy i světa,“ raduje se.

Pekarová Adamová ke svému ročnímu výročí v pozici předsedkyně Poslanecké sněmovny podotkla,
že „o člověku nejlépe vypovídají jeho činy“, a proto přináší „výčet věcí, které se v dolní komoře za tu
dobu povedly“.

Hned úvodem jmenovala úspory. „Letošní rozpočet Sněmovny jsme snížili o 39 milionů korun, příští
rok bude ještě o patnáct milionů nižší. A kromě toho samozřejmě míň svítíme a topíme, což
představuje další statisícové úspory,“ pochvaluje si.

Kromě úspor se měla Sněmovna zároveň stát otevřenějším místem a kromě kulturních akcí se má prý
také dělat „vše pro to, aby interní procesy byly transparentní a všechny informace snadněji
dohledatelné“. Veřejnost navíc prý brzy bude moci uzřít nové „parlamentárium“ – interaktivní
expozici o historii i současnosti českého Parlamentu.

Předsedkyně dolní komory míní, že je její instituce akceschopná. „Věci neodkládáme, a proto jsme
jako jedni z prvních odsoudili ruskou agresi na Ukrajině,“ jmenuje.

Zároveň se má dařit i vracet Česko na mapu Evropy i světa. Zahraniční cesty jsou pečlivě plánované
a účastní se jich poslanci napříč politickým spektrem. „Na cestách do zahraničí prosazuji naše zájmy,
podporuji české podnikatele, zjišťuji potřeby našich krajanů,“ shrnula k bodu věnovanému diplomacii
a doplnila, že se tak české dolní komoře daří pomáhat ukrajinskému parlamentu připravovat se na
vstup do EU.

To není vše. Dobře podle Pekarové Adamové probíhá i digitalizace a vše se prý daří převádět do
elektronické podoby, stejně jako se má dařit přetvářet Sněmovna na „bezpečný prostor pro rodiče a
děti“. „Ve vyhrazeném prostoru mohou nově rodiče, kteří ve Sněmovně pracují, nakrmit, přebalit
nebo uspat své děti. A kromě toho pracujeme na zřízení dětské skupiny,“ vysvětlila.

Pomáhat má Sněmovna i ukrajinským dětem. „Ukrajinským uprchlíkům a jejich dětem jsme poskytli
zázemí v externích prostorách Sněmovny. A třeba za vydražený ruský talíř jsme nakoupili taktické
vesty, které nyní slouží obráncům Ukrajiny,“ shrnula šéfka Sněmovny další z úspěchů.

Úspěchem je prý také to, že má Sněmovna pod vedením Pekarové Adamové odebírat produkty od
sociálních podniků, jako je „Breakfaststory“. „Poslanci a zaměstnanci jejich nákupem podporují
ohrožené skupiny obyvatel a část výtěžku putuje i na charitu,“ podotkla.

Uzavřela pak bodem, který upozorňuje, že dolní komora nejen „chrání“, ale i „pomáhá“. „Prostory
vily předsedkyně Poslanecké sněmovny, které sama nevyužívám, jsem zapůjčila zaměstnancům
organizace Memorial, která byla v Rusku zakázána a před nedávnem získala za svou činnost
Nobelovu cenu míru,“ přiblížila.
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„Mohla bych pokračovat dál, ale pro ilustraci je to určitě dostačující. Ostatně mám velkou radost, že
se moje cíle daří poměrně rychle plnit,“ shrnula Pekarová Adamová dosažené úspěchy.
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